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Or-VII.0002.8.2017                                      

 

P R O T O K Ó Ł   Nr  XXX/2017 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 10 listopada 2017 r. 

 

Godzina rozpoczęcia: 12.12 

Godzina zakończenia: 16.21 

Miejsce obrad : aula Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji : 

1. Jacek Dąbrowski    

2. Tomasz Kraśnicki    

3. Marian Kosakowski         

4. Beata Marlena Jeżerys       

5. Wioletta Kowieska 

6. Piotr Paweł Dojlida   

7. Piotr Siemieniuk  

8. Ireneusz Jabłoński 

9. Piotr Waczyński 

10. Jan Czarniecki 

11. Jacek Jasiński 

 

Nieobecni: Grzegorz Wacław Gereluk, (usprawiedliwienie w załączeniu), Andrzej 

Kościuczyk, Barbara Walesiuk  i  Jacek Karol Jaroszewicz. 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Robert Wardziński – Burmistrz Choroszczy 

2. Mirosław Zalewski – Sekretarz Gminy 

3. Maria Borodziuk – Skarbnik Gminy 

4. Katarzyna Wincenciak – Pruszyńska – radca prawny 

5. Antoni Bogdan – radny powiatowy 

6. Jan Perkowski – radny powiatowy 

7. Beata Jonio-Nikitorowicz – Prezes Stowarzyszenia NAREW 

8. ppłk Grzegorz Konopko – komendant Wojskowej Komendy Uzupełnień w Białymstoku 

5. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

6. Mieszkańcy miasta i gminy  
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Porządek obrad  XXX  Sesji : 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Informacja przedstawiciela Wojskowej Komendy Uzupełnień w Białymstoku nt. 

działania Wojsk Obrony Terytorialnej (WOT). 

4. Informacja przedstawiciela Stowarzyszenia N.A.R.E.W. -Narwiańska Akcja Rozwoju 

Ekonomicznego Wsi o bieżącej działalności Stowarzyszenia. 

5. Przedstawienie informacji Burmistrza w sprawie wykonania budżetu gminy Choroszcz 

za I-wsze półrocze 2017 r. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Choroszcz wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie podatku od 

środków transportowych. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie zrzeczenia się odszkodowania za 

nieruchomości przejęte pod drogi powiatowe. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 

prawa własności nieruchomości stanowiących własność Gminy Choroszcz na rzecz 

Powiatu Białostockiego. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie Uchwały nr XXIII/226/2017 Rady Miejskiej 

w Choroszczy z dnia 24.02.2017 r. w sprawie współdziałania z Miastem Białystok 

przy budowie i przebudowie ulic położonych na granicy gmin Białystok i Choroszcz. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie Uchwały nr XXIII/227/2017 Rady Miejskiej 

w Choroszczy z dnia 24 lutego 2017 r. w sprawie współdziałania z Miastem Białystok 

przy przebudowie przepustu w ulicy Sportowej w miejscowości Porosły. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Choroszcz i jego późniejszych zmian (zmiana kąta nachylenia 

połaci dachowych). 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Choroszczy. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wprowadzenia 

Regulaminu terenu rekreacyjnego przy ul. Branickiego w Choroszczy. 

15. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie przekształcenia szkół podstawowych. 

16. Przedstawienie informacji o działalności oświatowej za rok szkolny 2016/2017. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej  

w Kruszewie. 

18. Przedstawienie informacji Burmistrza Choroszczy oraz Przewodniczącego Rady 

Miejskiej o przedłożonych do analizy oświadczeniach majątkowych. 

19. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

20. Informacja Burmistrza Choroszczy z działalności międzysesyjnej. 

21. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 

22. Interpelacje i wnioski radnych. 

23. Zapytania i wolne wnioski. 

24. Zakończenie obrad Sesji.  
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Ad. 1 -  

 

 Obrady XXX Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzyła Przewodnicząca Rady  

p. Beata Jeżerys. Stwierdziła, że w Sesji uczestniczy 10 radnych, co stanowi kworum, przy 

którym Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Nieobecni: Grzegorz Wacław Gereluk, Andrzej Kościuczyk, Barbara Walesiuk, Jacek 

Dąbrowski i  Jacek Karol Jaroszewicz. 

 

Burmistrz Choroszczy Robert Wardziński wręczył podziękowania Panu *((wyłączenie jawności 

w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie 

do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego)odchodzącemu na emeryturę – za ponad 47 lat pracy, obowiązkowość oraz za 

wieloletni trud pracy na rzecz społeczności Gminy Choroszcz. 

 

 Ad. 2 - 

  

 Następnie Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad, który został  

doręczony radnym na 7 dni przed Sesją razem z materiałami. Zapytała, czy ktoś chce wnieść 

poprawkę do porządku obrad. 

Sekretarz Mirosław Zalewski wniósł do porządku obrad następujące propozycje zmian: 

1) po pkt. 7 obecnego porządku obrad wpisać rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa 

drogowego dróg, których zarządcą jest Gmina Choroszcz, 

2)  wykreślić dotychczasowy pkt. 18 –„ Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Kruszewie”, 

3) w dotychczasowym pkt. 20 porządku obrad w miejsce – „Przyjęcie protokołu  

z poprzedniej Sesji” wpisać „Przyjęcie protokołów z poprzednich Sesji”. 

 

Porządek obrad XXX Sesji ze zmianami został przyjęty przez Radę jednogłośnie - 11 

głosami za.  

Nieobecni: Grzegorz Wacław Gereluk, Andrzej Kościuczyk, Barbara Walesiuk i  Jacek Karol 

Jaroszewicz. 
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Ad. 3 – 

Głos zabrał ppłk Grzegorz Konopko – komendant Wojskowej Komendy Uzupełnień  

w Białymstoku - nt. działania Wojsk Obrony Terytorialnej (WOT). 

Wojska Obrony Terytorialnej (WOT), czyli faktycznie piąty rodzaj sił zbrojnych obok wojsk 

lądowych, powietrznych, specjalnych i marynarki wojennej, stanowią uzupełnienie  

i jednocześnie są komplementarną częścią potencjału obronnego Polski. 

Służba w OT to doskonały sposób na samorealizację i rozwój zawodowy, który jednocześnie 

kształtuje tak potrzebne dziś wartości, jak: odpowiedzialne i bezinteresowne wspieranie 

społeczeństwa, szacunek dla państwa i symboli narodowych, oraz - w wymiarze czysto 

ludzkim, szacunek dla drugiej osoby. 

Na terenie województwa podlaskiego obecnie trwa formowanie 1. Podlaskiej Brygady 

Obrony Terytorialnej w Białymstoku. Jej podległe bataliony będą stacjonować  

w: Białymstoku, Hajnówce, Łomży i Suwałkach. 

Wśród zadań stawianych przed żołnierzami obrony terytorialnej znajdują się m.in.: 

1) prowadzenie działań militarnych we współdziałaniu z wojskami operacyjnymi  

(w przypadku wybuchu konfliktu).   Działania te będą miały na celu zniszczenie lub 

zatrzymanie sil potencjalnego przeciwnika. 

2) ochrona ludności przed skutkami klęsk żywiołowych, likwidacja ich skutków, ochrona 

mienia, akcje poszukiwawcze oraz ratowanie lub ochrona zdrowia i życia ludzkiego, a także 

udział w realizacji zadań z zakresu zarządzania kryzysowego. 

3) ochrona społeczności lokalnych przed skutkami destabilizacji i dezinformacji. 

4) współpraca z elementami systemu obronnego państwa, w tym szczególnie z wojewodami  

i organami samorządu terytorialnego. 

5) ochrona społeczności lokalnych przed skutkami ataków w cyberprzestrzeni. 

6) szerzenie w społeczeństwie idei wychowania patriotycznego. 

Służba w Wojskach Obrony Terytorialnej to: 

1) możliwość wniesienia własnego, obywatelskiego wkładu w system bezpieczeństwa Polski, 

2) praca w młodym i opartym na podobnych wartościach zespole (istnieje możliwość 

zgłoszeń grupowych, które w miarę możliwości będą uwzględniane w doborze miejsc 

służby), 

3) służba w pobliżu miejsca zamieszkania, 

4) udział w dynamicznych ćwiczeniach oraz możliwość wykorzystania najwyższej klasy 

sprzętu, 

5) atrakcyjne formy Finansowania aktywności lub stałej służby w ramach OT. 

Wymagania dla kandydatów do Wojsk Obrony Terytorialnej: Służbę w WOT może pełnić 

osoba, która: 

1) posiada obywatelstwo polskie, 

2) posiada zdolność fizyczną i psychiczną do pełnienia czynnej służby wojskowej, 

3) posiada wiek, co najmniej osiemnastu lat, 

4) nie była karana za przestępstwo umyślne, 

5) nie była przeznaczona do służby zastępczej, 

6) nie pełni innego rodzaju czynnej służby wojskowej lub nie posiada nadanego przydziału 

kryzysowego, 

7) nie jest reklamowana od obowiązku pełnienia czynnej służby wojskowej w razie 

ogłoszenia mobilizacji i w czasie wojny lub w przypadku nadania przydziału organizacyjno-

mobilizacyjnego w formie zbiorowej listy imiennej w jednostce przewidzianej do 

militaryzacji, 
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8) posiada wykształcenie: 

-   co najmniej wyższe - w przypadku pełnienia służby na stanowisku służbowym w korpusie 

oficerów, 

-   co najmniej średnie - w przypadku pełnienia służby na stanowisku służbowym w korpusie 

podoficerów, 

-   co najmniej podstawowe - w przypadku pełnienia służby na stanowisku służbowym  

w korpusie szeregowych. 

Oferta służby w Wojskach Obrony Terytorialnej kierowana jest do wszystkich osób, zarówno 

cywili jak i wojskowych i ma prowadzić do umocnienia zdolności obronnych naszego kraju. 

Ci, którzy zdecydują się skorzystać z takiej możliwości, a dotyczy to zarówno mężczyzn, jak  

i kobiet, będą mieli szansę na podpisanie kontraktu od l do 6 lat w ramach OT. 

Wszyscy ci, którzy chcieliby zasilić korpus oficerski WOT - zgodnie z decyzją Ministra 

Obrony Narodowej - będą mogli ubiegać się o miejsce na szkoleniu oficerskim Wojsk Obrony 

Terytorialnej. Na takie szkolenie aplikować mogą absolwenci następujących kierunków 

studiów: obronność i bezpieczeństwo państwa, zarządzanie kryzysowe, nauki społeczne, 

nauki humanistyczne, wychowanie fizyczne, edukacja i wychowanie, ekonomia. Ma to na 

celu zaspokojenie kluczowego zapotrzebowania na ekspertów z dziedzin newralgicznych dla 

tej formacji. 

Zachęcając do skorzystania z przedstawionej oferty, przekazał sołtysom materiały 

informacyjne z prośbą o ich upowszechnienie na terenie gminy. 

 

Ad. 4 – 

Informację o bieżącej działalności Stowarzyszenia N.A.R.E.W. -Narwiańska Akcja 

Rozwoju Ekonomicznego Wsi przedstawiła p. Beata Jonio – Nikitorowicz – Prezes 

Stowarzyszenia. 

Na wstępie przypomniała, że Lokalne Grupy Działania (LGD)  funkcjonują od 2005 r. kiedy 

pilotażowo rozpoczęli realizować tzw. LIDER-a (działanie w ramach Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich). Obecnie działalność ta rozwinęła się w naszym województwie, które 

jako jedno z dwóch w całym kraju, realizuje perspektywę unijną w sposób trójfinansowy, a to 

oznacza, że środki pozyskiwane są ze wspomnianego PROW, programu Europejski Fundusz 

Społeczny oraz Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego. Głównym celem jest 

aktywizacja społeczności lokalnych, zwrócenie uwagi na inicjatywy oddolne na rzecz 

lokalnych społeczności. Jako Stowarzyszenie przede wszystkim zajmują się organizowaniem 

i przeprowadzeniem naborów wniosków w ramach wspomnianych funduszy. Pośredniczą 

pomiędzy beneficjentem, a instytucją zarządzającą. Ten rok jest rokiem intensywnej pracy, 

przeprowadzają dużo naborów w porównaniu z innymi LGD. Ogłosili nabory z zakresu: 

- dbałości o obiekty zabytkowe obszaru LGD Narew ( na ok. 1500 tys zł), 

- podejmowania i rozwijania działalności gospodarczej na obszarze LGD Narew ( na ok. 2400 

tys zł), 

- inwestycje z zakresu odnawialnych źródeł energii ( na ok. 1 mln zł), 

- rewitalizacja małej skali ( na ok. 1100 tys zł), 

- infrastruktura usług integracji społecznej (na ok. 511 tys zł), 

- ogólnodostępna niekomercyjna infrastruktura turystyczna, rekreacyjna i sportowa ( na ok. 

3170 tys zł), 
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- wsparcie aktywności zawodowej mieszkańców pozostających poza rynkiem pracy ( na ok. 

500 tys zł). 

W tej chwili są na etapie oceny 2 naborów dotyczących wsparcia edukacji w małych szkołach 

i przedszkolach ( na ok. 1500 tys zł) oraz naboru wniosków dotyczących projektów 

aktywności lokalnej. Nabory ogłaszają zgodnie z przyjętym, przez Zarząd Stowarzyszenia, 

harmonogramem. Zachęcając do współpracy przypomniała, że biuro Stowarzyszenia mieści 

się w Turośni Kościelnej. 

 

Radny Piotr Dojlida zapytał czy Gmina Choroszcz była beneficjentem programów 

Stowarzyszenia, jeśli „tak” -  to na jakie cele (inwestycje) składała wnioski? 

 

Beata Jonio – Nikitorowicz potwierdziła, że Gmina Choroszcz składała wnioski w naborach 

dotyczących: 

- ogólnodostępnej infrastruktury turystycznej, 

- rewitalizacji małej skali. 

 

Radny Antoni Bogdan przypomniał, że Koło Wędkarskie AMUR, którego jest członkiem, 

również korzystało z funduszy w ramach naborów Stowarzyszenia na 30 tys zł. 

 

Burmistrz Robert Wardziński dodał, że jesteśmy między innymi beneficjentem programu na 

rewitalizację Rynku w Choroszczy. Jest złożony wniosek na 3 place zabaw na terenie 

Spółdzielni Mieszkaniowej (lokalizacja uzgodniona z władzami SM). Jest złożony wniosek na 

ok. 400 tys zł na budowę świetlicy w Zaczerlanach (wniosek przeszedł już weryfikację, jest 

jeszcze na etapie oceny w Urzędzie Marszałkowskim). Będzie ogłoszony konkurs z EFS,  

w którym będzie uczestniczyła Szkoła Podstawowa w Złotorii (wyposażenie szkoły, kursy  

i szkolenia dla nauczycieli). Z poprzednich programów pozyskano m.in. wiaty rekreacyjne  

w Śliwnie, plac zabaw w Choroszczy. 

 

 

Ad. 5 – 

Rada Miejska w Choroszczy jednogłośnie (11 głosów) przyjęła, przedstawioną przez 

Skarbnik Gminy Choroszcz p. Marię Borodziuk, informację o przebiegu wykonania budżetu 

za I-wsze półrocze 2017 roku. 

 

Ad. 6 – 

 Głos zabrała ponownie Skarbnik Gminy, która przedstawiła propozycje zmian  

w Wieloletniej prognozie finansowej Gminy Choroszcz na lata 2017-2020 wraz z prognozą 

kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2017-2022. 

 

Maria Borodziuk wyjaśniła, że zmiany Wieloletniej prognozy finansowej Gminy Choroszcz 

obejmują: 

1) w załączniku Nr 1: 

- uaktualnienie danych dotyczących planu dochodów i wydatków budżetu na 2017 rok,  

w związku z dokonanymi zmianami po dniu 1 stycznia 2017 roku do dnia 27 października 

2017 r.; 
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- urealnienie prognozy dochodów i wydatków na lata 2018-2022 (głównie w zakresie 

planowanych dochodów bieżących (na podstawie otrzymanych informacji o planowanej 

subwencji, wpływów z udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych i dotacji na 2018 

rok) i majątkowych, pochodzących z dotacji ze środków UE i współfinansowania przez 

Powiat Białostocki (dotyczy dróg powiatowych) – w związku z podpisaniem umowy  

o finansowanie  projektów w ramach BOF; 

- uaktualnienie danych odnoszących się do wydatków objętych limitem, o którym mowa  

w art.226 ust. 3 pkt 4 ustawy o finansach publicznych (poz. 11.3) - w związku ze zmianami  

w załączniku nr 2 Wykaz przedsięwzięć do WPF w latach 2017-2019. 

Wielkości planowanych: wyniku budżetu, kwoty długu na koniec poszczególnych lat, 

przychodów i rozchodów - pozostają bez zmiany. 

W wyniku tych zmian relacja wskaźnika planowanej łącznej kwoty spłaty zobowiązań,  

o której mowa w art. 243 ust. 1 ustawy o finansach publicznych do dochodów w stosunku do 

dopuszczalnego wskaźnika spłaty zobowiązań w całym okresie prognozowania – została 

spełniona. 

W ramach projektu pn. "Rozwój niskoemisyjnego transportu zbiorowego i rowerowego  

w BOF" realizowanych jest 8 inwestycji z zakresu drogownictwa (poz. od 1.1.2.1 do 1.1.2.4, 

1.1.2.6, 1.1.2.8 i od 1.1.2.10 do 1.1.2.11). 

W prognozowanych dochodach na lata 2018-2019 - w poz. 12.2.1 założono refundację 

środków UE z tytułu zrealizowanych w 2017 roku 3 inwestycji drogowych (poz. 1.1.2.4, 

1.1.2.6, 1.1.2.8) oraz 80% płatności inwestycji realizowanych w 2018 roku (poz. 1.1.2.3, 

1.1.2.10 i 1.1.2.11, 1.1.2.12). 

W 2019 roku - założono płatność końcową inwestycji zrealizowanych w 2018 roku oraz 80% 

płatności inwestycji realizowanych w 2019 roku (poz. 1.1.2.1, 1.1.2.2). 

Wykazana w pozycji 12.1 w 2020 roku kwota dochodów bieżących na programy, projekty lub 

zadania finansowane z udziałem środków o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3  

w wysokości 1 241 910 zł dotyczy refundacji (płatność końcowa) wydatków inwestycyjnych 

zrealizowanych w 2019 roku, w którym planuje się zakończyć program inwestycyjny  

z dofinansowaniem w ramach BOF. 

2) w załączniku Nr 2: 

- poz. 1.1.2.2. Budowa drogi gminnej łączącej ulicę Elewatorską w Białymstoku  

z  miejscowością Porosły - RPOWP 2014-2020 w ramach BOF Działanie 5.1 Niskoemisyjny 

transport miejski i niezmotoryzowany (2015/2017) – wydłuża się termin zakończenia zadania 

do 2019 roku; 

- poz. 1.1.2.3. Budowa drogi gminnej łączącej ulicę Wodociągową w Klepaczach z drogą 

powiatową Nr 1535b - RPOWP 2014-2020 w ramach BOF Działanie 5.1 Niskoemisyjny 

transport miejski i niezmotoryzowany - zwiększa się wartość zadania o kwotę 933 802 zł oraz 

przesuwa się termin zakończenia z 2019 r. na rok 2018 – w celu umożliwienia rozstrzygnięcia 

w sprawie wyboru oferty w postępowaniu o udzielenie zamówienia publicznego; 

- poz. 1.1.2.10. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1552B ulica Dominikańska w Choroszczy – 

RPO WP 2014-2020 w ramach Białostockiego Obszaru Funkcjonalnego Działanie 5.1 

Niskoemisyjny transport miejski i niezmotoryzowany – urealnia się wartość zadania 

stosownie do złożonej najkorzystniejszej oferty - w celu umożliwienia rozstrzygnięcia  

w sprawie wyboru oferty w postępowaniu o udzielenie zamówienia publicznego; 

- poz. 1.1.2.11. Przebudowa drogi powiatowej Nr 2287B ulica Mickiewicza w Choroszczy na 

odc. od ulicy Rynek 11 Listopada do ul. Baczyńskiego - RPO WP 2014-2016 w ramach BOF 

Działanie 5.1 Niskoemisyjny transport miejski i niezmotoryzowany – urealnia się wartość 

zadania stosownie do złożonej najkorzystniejszej oferty - w celu umożliwienia 

rozstrzygnięcia w sprawie wyboru oferty w postępowaniu o udzielenie zamówienia 

publicznego. 
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W dyskusji udział wzięli: 

 

Radna Wioletta Kowieska wyjaśniła, że tak naprawdę zapis „Budowa drogi gminnej łączącej 

ulicę Wodociągową w Klepaczach z drogą powiatową Nr 1535b” dotyczy ul. Szmaragdowej 

w Krupnikach. 

 

Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys zwróciła uwagę, że jest to nazwa przyjęta przy 

zgłoszeniu inwestycji do BOF. 

 

Radny Piotr Dojlida zadał pytania odnośnie dwóch inwestycji w ramach BOF: droga 

Choroszcz – Jeroniki – Łyski oraz ul. Szmaragdowa w Krupnikach – czy te środki gwarantują 

nam wykonanie kanalizacji sanitarnej czy potrzebne będą inne źródła finansowania i jeżeli tak 

– to jakie? 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że BOF nie skupia się na żadnych instalacjach 

wodociągowo-kanalizacyjnych. Te drogi, które powstają, są to drogi dotyczące 

niskoemisyjnego transportu zbiorowego; są to drogi, po których będzie się poruszała 

komunikacja miejska połączone są więc z zakupem przez miasto autobusów. Dzięki 

wskaźnikom, które wspólnie uzyskaliśmy, Choroszcz jest największym biorcą środków na 

drogi (7 inwestycji). Wymienione przez radnego miejscowości leżą poza aglomeracją. 

Natomiast ulice: Mickiewicza, Dominikańska – tu będzie wsparcie na wod-kan z innych 

źródeł finansowania. Skorelowane jest to z inwestycjami Spółki gminnej ZEC – Wod  

w Choroszczy. Na każdą ulicę (drogę) poza aglomeracją środki są jedynie z PROW. Z tych 

też środków (2 mln na gminę) realizujemy stacje uzdatniania wody w Złotorii i Rogowie. 

Ogłaszając przetarg zaznaczamy, że chcemy wybudować kanalizację. Ścieki będzie odbierać 

nowa oczyszczalnia ścieków, która powstanie w Choroszczy. Te kanalizacje będą wykonane 

razem z budową drogi. Możemy jednak stanąć przed dylematem: robimy tylko asfalt, albo 

robimy całą infrastrukturę za większe środki – o tym zadecydują radni. 

 

Radny Piotr Dojlida zauważył, że w takim razie to Spółka będzie finansować inwestycje wod-

kan i ma zagwarantowane na to środki. 

 

Burmistrz Robert Wardziński podkreślił, że będzie to możliwe w zależności od kondycji 

finansowej Spółki – podejmiemy decyzję wspólnie, aby realizacja mogła dojść do skutku. Na 

pewno nie będzie to w 2017 r. Na zakończenie przypomniał, że umowa będzie trójstronna: 

Gmina, Spółka – wykonawca (umowy są załącznikami do ogłaszanych przetargów). 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej prognozie finansowej Gminy Choroszcz na 

lata 2017-2020 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2017-2022. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXX/289/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 23) 
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Ad. 7 – 

Głos zabrała Skarbnik Gminy, która przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych. 

Skarbnik Maria Borodziuk wyjaśniła, że w uchwale Nr XXI/199/2013 Rady Miejskiej  

w Choroszczy z dnia 29 listopada 2013 roku w sprawie stawek podatku od środków 

transportowych §1 ust. 2 otrzymuje brzmienie: 

„2. Stawki podatku od środków transportowych wyprodukowanych w roku 2012 (poprzednio 

2002) i nowszych określa się w wysokości: 

1) dla środków transportowych, o których mowa w ust. 1 pkt1: 

a) 540 zł, 

b) 960 zł, 

c) 1100 zł, 

2) dla środków transportowych, o których mowa w ust. 1 pkt 3: 

a) 900 zł, 

b) 1120 zł, 

c) 1530 zł, 

3) dla środków transportowych, o których mowa w ust. 1 pkt 5 – 650 zł, 

4) dla środków transportowych, o których mowa w ust. 1 pkt 7: 

a) 1100 zł, 

b) 1970 zł,.”. 

Przyczyną zmiany jest dbałość o środowisko; stawki nie ulegają zmianie. 

 

W dyskusji zgłoszono następujące propozycje: 

 

Radny Piotr Waczyński zwrócił uwagę, że dyskusja jest nad wiekiem samochodu, a nie nad 

stawkami - proponuje więc obniżenie tego wieku i wpisanie w uchwale roku np. 2011  

w miejsce 2012. 

Propozycji nie przegłosowano. 

 

Radny Ireneusz Jabłoński zaproponował zapis ogólny, aby co roku nie wracać do tej uchwały: 

wiek starszy niż 7 lat. 

Propozycji nie przegłosowano. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia stawek podatku od środków 

transportowych. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały –8 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  1 głos  

- wstrzymało się – 2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXX/290/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 24) 
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Ad. 8 – 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty 

za zajęcie pasa drogowego dróg, których zarządcą jest Gmina Choroszcz przedstawił 

Burmistrz Choroszczy. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że uchwała dotyczy obniżenia stawek za sieci 

telekomunikacyjne i infrastrukturę techniczną. Od wielu lat Urząd Marszałkowski apelował  

o obniżenie tych stawek, ponieważ firmy kładące światłowody (doprowadzające Internet do 

naszych miejscowości) kalkulując takie duże odległości wycofywały się z takiego projektu. 

Uchwała obniża stawki znacząco, aby ułatwić doprowadzenie Internetu do naszych 

miejscowości.  

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa 

drogowego dróg, których zarządcą jest Gmina Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXX/291/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 25) 

 

Ad. 9 – 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad głos zabrał Sekretarz Gminy, który 

przedstawił projekty uchwał w sprawie zrzeczenia się odszkodowania za nieruchomości 

przejęte pod drogi powiatowe. 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że: 

1) proponuje zrzeczenie się w całości odszkodowania za nieruchomości położone  

w obrębie miasta Choroszcz, stanowiące własność Gminy Choroszcz, o nr geod.: 

494/2 o pow. 0,0040ha, 1531/2 o pow. 0,0026ha, 793/13 o pow. 0,0015ha, na 

realizację inwestycji drogowej obejmującej przebudowę z rozbudową drogi 

powiatowej Nr 1552 B ul. Dominikańskiej w Choroszczy, 

2) proponuje zrzeczenie się w całości odszkodowania za nieruchomości położone  

w obrębie miasta Choroszcz, stanowiące własność Gminy Choroszcz, o nr geod.: 

1535/2 o pow. 0,0089ha, 1533/2 o pow. 0,0117ha, 1072/2 o pow. 0,0170ha, 662/11  

o pow. 0,0629ha, 662/3 o pow. 0,0461ha, 664/11 o pow. 0,0279ha, na realizację 

inwestycji drogowej obejmującej przebudowę z rozbudową drogi powiatowej Nr 

2287B ul. Mickiewicza w Choroszczy. 
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Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie zrzeczenia się odszkodowania za nieruchomości przejęte pod 

drogi powiatowe. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 9 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 1 głos                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXX/292/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 26) 

Nieobecni: Grzegorz Wacław Gereluk, Andrzej Kościuczyk, Barbara Walesiuk,  Jacek Karol 

Jaroszewicz i chwilowo Piotr Siemieniuk. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie zrzeczenia się odszkodowania za nieruchomości przejęte pod 

drogi powiatowe. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 10 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 1 głos                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXX/293/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 27) 

 

Ad. 10 – 

Projekt uchwały dotyczący wyrażenia zgody na dokonanie darowizny prawa własności 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Choroszcz na rzecz Powiatu Białostockiego 

omówił Sekretarz Gminy. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że na wniosek Starosty Białostockiego proponuje się 

dokonanie przez Gminę Choroszcz darowizny na rzecz Powiatu Białostockiego prawa 

własności nieruchomości oznaczonych w ewidencji gruntów i budynków następującymi 

numerami działek: 

1) Nr 329/25 o powierzchni 0,0780 ha, położonej w obrębie miasto Choroszcz - poszerzenie 

ul. Kościukowskiej, 

2) Nr 264/12 o powierzchni 0,0470 ha, położonej w obrębie miasto Choroszcz - poszerzenie 

ul. Kościukowskiej, 

3) Nr 66/59 o powierzchni 0,0516 ha, położonej w obrębie miasto Choroszcz - poszerzenie ul. 

Alei Niepodległości na odcinku pomiędzy ul. Narwiańską a ul. Wędkarską, 

4) Nr 331/7 o powierzchni 0,0235 ha, położonej w obrębie Klepacze - poszerzenie ul. 

Niewodnickiej na wysokości ul. Stawowej, 

5) Nr 22/9 o powierzchni 0,0050 ha, położonej w obrębie Kruszewo, 

6) Nr 292/1 o powierzchni 0,0022 ha, położonej w obrębie Barszczewo, 

7) Nr 297/1 o powierzchni 0,0002 ha, położonej w obrębie Barszczewo, 

8) Nr 79/10 o powierzchni 0,0045 ha, położonej w obrębie Barszczewo, w kierunku Czaplina, 

9) Nr 95/3 o powierzchni 0,0094 ha, położonej w obrębie Barszczewo, w kierunku Czaplina. 
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Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny prawa własności 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Choroszcz na rzecz Powiatu Białostockiego. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXX/294/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 28) 

Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys ogłosiła przerwę w obradach: 14.24 – 14.37 

 

Ad. 11 – 

Głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który przedstawił projekt uchwały o zmianie uchwały 

nr XXIII/226/2017 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 24 lutego 2017 r. w sprawie 

współdziałania z Miastem Białystok przy budowie i przebudowie ulic położonych na granicy 

gmin Białystok i Choroszcz. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że w uchwale nr XXIII/226/2017 Rady Miejskiej  

w Choroszczy z dnia 24 lutego 2017 r. uaktualnia się zapis: na finansowanie przedsięwzięcia  

(polegającego na zaprojektowaniu, budowie i przebudowie dróg gminnych położonych na 

granicy gmin Białystok i Choroszcz, tj. ulic: Granicznej (od ulicy Łąkowej do ulicy 

Klepackiej) i ulicy Skandynawskiej (od ulicy ks. Pawła Grzybowskiego do ulicy Litewskiej), 

przeznacza się środki z budżetu Gminy Choroszcz w łącznej kwocie 1 504 000 zł 

(poprzednio: 1 380 000 zł), w tym: 

a) na inwestycję dotyczącą ulicy Granicznej – 1 200 000 zł (w tym dotacja z Miasta Białystok 

– 600 000 zł, nie więcej niż 50% poniesionych wydatków); 

b) na inwestycję dotyczącą ulicy Skandynawskiej – 304 000 zł (poprzednio: 180 000 zł), nie 

więcej niż 30% poniesionych wydatków - w formie dotacji, która będzie przekazana Miastu 

Białystok.  

Dodał, że jest to uchwała porządkująca wymienione sprawy po rozstrzygnięciu przetargu 

przez Miasto Białystok. 
 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały o zmianie uchwały nr XXIII/226/2017 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 24 

lutego 2017 r. w sprawie współdziałania z Miastem Białystok przy budowie i przebudowie 

ulic położonych na granicy gmin Białystok i Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXX/295/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 29) 
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Ad. 12 – 

Głos ponownie zabrał Burmistrz Choroszczy, który przedstawił projekt uchwały  

o zmianie Uchwały nr XXIII/227/2017 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 24 lutego 2017 r. 

w sprawie współdziałania z Miastem Białystok przy przebudowie przepustu w ulicy 

Sportowej w miejscowości Porosły. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że w uchwale nr XXIII/227/2017 Rady Miejskiej  

w Choroszczy z dnia 24 lutego 2017 r. uaktualnia się zapis: na finansowanie przedsięwzięcia 

(polegającego na przebudowie przepustu oraz rowu, do którego są odprowadzane wody 

opadowe z ul. Elewatorskiej na odcinku od wylotu kanalizacji deszczowej (w KD4L) do drogi 

powiatowej w miejscowości Porosły oraz odprowadzającego powierzchniowo wody 

deszczowe z terenu wsi Porosły i części wsi Krupniki) przeznacza się środki z budżetu Gminy 

Choroszcz w wysokości nie wyższej niż 35% wartości najtańszej oferty uzyskanej przez 

Miasto Bialystok w wyniku przeprowadzonego postępowania przetargowego, tj. kwotę 

26.601,00 zł (poprzednio: 21 652,81 zł). 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie o zmianie Uchwały nr XXIII/227/2017 Rady Miejskiej w Choroszczy  

z dnia 24 lutego 2017 r. w sprawie współdziałania z Miastem Białystok przy przebudowie 

przepustu w ulicy Sportowej w miejscowości Porosły. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 10 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXX/296/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 30) 

Nieobecni: Grzegorz Wacław Gereluk, Andrzej Kościuczyk, Barbara Walesiuk,  Jacek Karol 

Jaroszewicz i chwilowo Piotr Siemieniuk. 

 

Ad. 13 – 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad Sesji, głos zabrał Sekretarz Gminy, 

który przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Choroszcz i jego późniejszych zmian (zmiana kąta nachylenia połaci 

dachowych). 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski poinformował, że proponuje się zmianę miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz zatwierdzonego uchwałami:  

1) uchwałą Nr XXVII/244/01 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 27 grudnia 2001 r. 

wraz ze zmianami, 

2) uchwałą Nr IV/53/03 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 30 kwietnia 2003 r., 
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Celem opracowania zmiany jest dopuszczenie na obszarze całej gminy na terenach zabudowy 

mieszkaniowej jednorodzinnej realizacji domów mieszkalnych z dachami płaskimi. 

Obecnie zgodnie z ustaleniami obowiązującymi w obrębie całej gminy Choroszcz można 

budować jednorodzinne domy mieszkalne wyłącznie z dachami stromymi o nachyleniu połaci 

dachowych od 30
o
 – 45

o
. Wychodząc naprzeciw zgłaszanym postulatom przystąpiono do 

opracowania zmian obowiązujących ustaleń planistycznych, proponując dopuszczenie 

możliwości realizacji budynków mieszkalnych jednorodzinnych z dachami płaskimi na 

obszarze całej gminy, z wyjątkiem terenu położonego w granicach ochrony konserwatorskiej. 

Umożliwi to realizację budynków o cechach architektury współczesnej. 

Dla zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej zaproponowano zmianę, która dopuści 

realizację budynków mieszkalnych z dachami o nachyleniu poniżej 30
o
 pod warunkiem, że 

liczba kondygnacji nadziemnych nie będzie większa niż dwie. Ze zmiany tej wyłączono 

tereny objęte pełną ochroną konserwatorską oraz zabytki niewpisane do rejestru zabytków,  

a ujęte w wojewódzkiej ewidencji zabytków. Dopuszcza się dach o innym rodzaju pokrycia, 

jeżeli nie będzie widoczny z przestrzeni publicznej. Do projektu planu nie wniesiono uwag. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 

Choroszcz i jego późniejszych zmian (zmiana kąta nachylenia połaci dachowych). 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXX/297/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 31) 

 

Ad. 14 – 

Burmistrz Choroszczy Robert Wardziński przedstawił propozycję nadania nazwy ulicy  

w Choroszczy: drodze gminnej położonej w obrębie miasta Choroszcz biegnącej od ulicy 

Piaskowej do ulicy Żwirowej, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działki o numerach 

geodezyjnych 354/44 i 356/88 nadaje się nazwę ulicy Bociania. 

Nazwa powyższa konsultowana była z Towarzystwem Przyjaciół Choroszczy. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w obrębie miasta Choroszcz. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXX/298/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 32) 
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Ad. 15 – 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu terenu 

rekreacyjnego przy ul. Branickiego w Choroszczy omówił Burmistrz Choroszczy. 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że w Regulaminie terenu rekreacyjnego przy ul. 

Branickiego w Choroszczy, wprowadzonym uchwałą Nr XVIII/176/2016 Rady Miejskiej  

w Choroszczy z dnia 22 lipca 2016 r. proponuje się nowy zapis § 5 - znajdujący się na 

obiekcie zbiornik wodny nie jest kąpieliskiem. Każdy, kto korzysta z kąpieli lub wykonuje 

skoki do wody, robi to na własną odpowiedzialność, a w przypadku wystąpienia 

jakiegokolwiek nieszczęśliwego zdarzenia lub wypadku, nie przysługuje mu żadne roszczenie 

od właściciela lub zarządzającego. Zapis „od właściciela” jest zmianą zgłoszoną na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Rady. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski dodał informację, że uchwała była konsultowana  

z organizacjami pozarządowymi – uwag nie wniesiono. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu terenu 

rekreacyjnego przy ul. Branickiego w Choroszczy omówił Burmistrz Choroszczy. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 9 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXX/299/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 33) 

 

Ad. 16 – 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad Sesji, głos zabrał Burmistrz 

Choroszczy, który przypomniał na wstępie, że w związku ze zmianą przepisów Prawo 

oświatowe oraz koniecznością dostosowania do tych zmian organizacji szkół na terenie 

Gminy Choroszcz poprzez przekształcenie z dniem 1 września 2017 r. dotychczasowych 

sześcioletnich szkół w szkoły ośmioletnie, przedstawia projekty 3 uchwał: 

 

1) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Kruszewie w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Kruszewie. 

Obwód Szkoły obejmuje w całości miejscowości: Kruszewo, Izbiszcze, Śliwno, 

Konowały. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Kruszewie w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Kruszewie. 
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W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 (uchwała Nr XXX/300/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 34) 

 

2) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej w Złotorii w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Złotorii. 

Obwód Szkoły obejmuje w całości miejscowości: Złotoria, Babino. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej w Złotorii w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Złotorii. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 (uchwała Nr XXX/301/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 35) 

3) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół w Choroszczy 

w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Henryka Sienkiewicza w Choroszczy. 

Obwód Szkoły obejmuje w całości miejscowości: Choroszcz, Dzikie, Dzikie–Kolonia, 

Łyski, Porosły, Porosły-Kolonia, Ruszczany, Żółtki, Żółtki Kolonia, Kościuki, Zaczerlany, 

Mińce, Barszczewo, Gajowniki, Jeroniki, Klepacze, Turczyn, Oliszki, Krupniki, Czaplino, 

Ogrodniki, Sienkiewicze, Rogowo, Rogowo-Kolonia, Rogowo-Majątek, Pańki, Rogówek. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół  

w Choroszczy w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Henryka Sienkiewicza w Choroszczy. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 (uchwała Nr XXX/302/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 36) 

 

Ad. 17 – 

Rada Miejska w Choroszczy jednogłośnie (11 głosów) przyjęła sprawozdanie  

z działalności oświatowej za rok szkolny 2016/2017. 

(sprawozdanie w załączeniu) 
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Ad. 18 – 

Rada Miejska w Choroszczy przyjęła informacje Burmistrza Choroszczy  

i Przewodniczącego Rady Miejskiej w Choroszczy o przebiegu składania oświadczeń 

majątkowych w roku 2017. 

 

(informacje w załączeniu) 

Ad. 19 – 

 Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie w drodze głosowania protokołów  

z poprzednich Sesji: 

- XXVIII - protokół został przyjęty 11 głosami za, 

- XXIX - protokół został przyjęty 11 głosami za. 

 

Ad. 20 – 

 W okresie międzysesyjnym Burmistrz Gminy Choroszcz uczestniczył w szeregu 

spotkań związanych z rozwojem i zarządzaniem Gminą i Miastem Choroszcz, w tym: 

I. W zakresie spraw komunalnych, w tym związanych z drogami gminnymi: 

- przeprowadzanie indywidualnych spotkań z mieszkańcami gminy Choroszcz oraz sołtysami 

poszczególnych miejscowości w zakresie remontów dróg gminnych , ws. wykupu gruntów 

pod budowę i modernizacje dróg, ws. opłat planistycznych; 

- przeprowadzanie indywidualnych spotkań z mieszkańcami gminy Choroszcz ws. dzierżaw, 

sprzedaży czy przekształceń i podziałów gruntów , ws. indywidualnych nieruchomości, 

zalewania działek, mieszkań komunalnych, poprawy sieci wodno-kanalizacyjnej, a także 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

- udział w spotkaniach Zastępcą Prezydenta Miasta Białegostoku  

- udział w spotkaniu z Dyrekcją Narwiańskiego Parku Narodowego  

- udział w spotkaniu z Prezesem Spółdzielni Mieszkaniowej w Choroszczy 

- udział w spotkaniach ze Starostą Białostockim ws. Białostockiego Obszaru Funkcjonalnego  

- udział w spotkaniu trójstronnym: Gminy Choroszcz, ZECWiK Choroszcz oraz Gminy 

Turośń Kościelna ws. międzygminnych inwestycji wodno-kanalizacyjnych; 

- spotkanie z Wojewodą Podlaskim  

- spotkanie z Marszałkiem Województwa Podlaskiego  

- udział w posiedzeniu zarządu Spółki Wodnej Biele w Choroszczy  

- udział w spotkaniach Stowarzyszenia Białostockiego Obszaru Funkcjonalnego – ws. 

dalszych inwestycji,  

- przeprowadzenie konsultacji społecznych związanych z głosowaniem nad projektami 

inwestycyjnymi zgłoszonymi do Budżetu Obywatelskiego miasta Choroszcz na 2018 rok; 

- współpraca z instytucjami przygotowującymi Program rewitalizacji w gminie Choroszcz; 

- udział w spotkaniach z urbanistami ws. miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego;  

- spotkania ws. inwestycji na terenie gminie Choroszcz. 
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II. W zakresie spraw związanych z ochroną zdrowia, bezpieczeństwem i pomocą społeczną: 

- przeprowadzenie szeregu kontroli Policji w zakresie bezpiecznego przewozu dzieci do szkół 

na terenie gminy Choroszcz; 

- udział w Spotkaniu Powiatowej Rady Osób Niepełnosprawnych; 

- udział w spotkaniu z Andrzejem Wileckim – przedstawicielem Stowarzyszeniem MONAR 

Ośrodkiem Leczenia, Terapii i Rehabilitacji Uzależnień w Zaczerlanach; 

- uruchomienie, po wakacyjnej przerwie, kolejnej edycji pomocy żywnościowej dla 

najbardziej potrzebujących w ramach Europejskiego Funduszu Pomocy Najbardziej 

Potrzebującym (FEAD), Programu Operacyjnego Pomoc Żywnościowa 2014-2020 – 

Podprogram 2017 (realizacja: wrzesień 2017 – czerwiec 2018); 

- przeprowadzenie spotkania ws. przeprowadzenie na terenie gminy Choroszcz badań 

profilaktycznych dzieci. 

 

III. W zakresie spraw dotyczących oświaty, kultury i sportu, a także spraw obywatelskich: 

 w zakresie oświaty:  

- udział w rozpoczęciu roku szkolnego 2017/2018 w Szkole Podstawowej w Choroszczy; 

- udział w spotkaniach z pracownikami i dyrekcją placówek oświatowych w gminie 

Choroszcz: żłobka, przedszkola oraz szkół – ws. organizacji nowego roku szkolnego 

2017/2018 w gminie Choroszcz, a następnie ws. funkcjonowania tych placówek; 

- reorganizacja systemu dowozu dzieci do szkół na terenie Gminy Choroszcz przez PKS Nova 

– zakup biletów miesięcznych uczniom dojeżdżającym do szkół w gminie Choroszcz; 

- uruchomienie stypendiów naukowych Burmistrza Choroszczy w ramach Lokalnego 

Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży zamieszkałych na terenie 

Gminy Choroszcz; 

- udział w uroczystościach Święta Komisji Edukacji Narodowej w szkołach  

m.in. w Choroszczy, w Złotorii, a także w Przedszkolu Samorządowym w Choroszczy; 

- podpisanie umowy z Kuratorium Podlaskim ws. dotacji pn. „Aktywna Tablica”, w wyniku 

czego gmina Choroszcz otrzymała 14 tys. zł dotacji na zakup kompletu urządzeń „Aktywna 

Tablica”; 

- udział w inauguracji warsztatów językowych pn. „P jak polski”, skupiających wybitnych 

trenerów i ekspertów z całego kraju; warsztaty zostały przeprowadzone w nagrodę, którą  

w ogólnopolskim konkursie wywalczyli choroscy gimnazjaliści;  

 w zakresie sportu:  

- udział w spotkaniach z przedstawicielami organizacji sportowych w sprawie działalności 

klubów i organizacji sportowych funkcjonujących w gminie Choroszcz w kolejnym roku;  

- zainstalowanie sztucznego oświetlenia Stadionu Miejskiego w Choroszczy; 

- wykonanie drenażu murawy Stadionu Miejskiego w Choroszczy; 

- udział w zakończeniu choroskiej Lidze Gminnej w piłce nożnej; 

- udział w spotkaniach z trenerem kolarstwa w gminie Choroszcz; 

 w zakresie kultury:  

- udział w Narodowym Czytaniu lektury: „Wesela” St. Wyspiańskiego (Biblioteka Publiczna 

w Choroszczy, 02.09.2017);  

- współorganizacja Pikniku Rodzinnego na zakończenie lata na Kominowym Bajorze 

(02.09.2017); 

- współorganizacja XVIII Ogólnopolskiego Dnia Ogórka w Kruszewie (03.09.2017); 

- współorganizacja i udział w dwudniowym spotkaniu Moto-Jam Session (09.-10.09.2017); 

- współorganizacja Gminnych Zawodów Sportowo-Pożarniczych w Pańkach (17.09.2017); 

- współorganizacja oraz udział w 100-leciu powstania w Choroszczy Komendy Lokalnej 

Polskiej Organizacji Wojskowej (6-8.10.2017) – udział w koncercie patriotycznym, 
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konferencji naukowej i promocji wydawnictw albumowych, a także odsłonięciu tablicy 

pamiątkowej; 

IV. Pozostałe spotkania i rodzaje aktywności Burmistrza Choroszczy: 

- udział Apelu w 78. rocznicę napaści Niemiec na Polskę (01.09.2017); 

- współorganizacja oraz przyjęcie zaproszenia na uroczyste obchody 105-lecia istnienia 

jednostek OSP w gminie Choroszcz; 

- udział w szkoleniu dot. zasad kontroli zarządczej, przygotowanym przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową; 

- udział I Sesji Rady Młodzieżowej Gminy Choroszcz – wybór kierownictwa rady; 

- udział I Sesji Rady Seniorów Gminy Choroszcz – wybór kierownictwa rady; 

- współorganizacja w Choroszczy obchodów 99. rocznicy odzyskania przez Polskę 

Niepodległości (sobota – godz. 9:30 Eucharystia za ojczyznę (kościół w Choroszczy), ok. 

godz. 10.30 – gminne uroczystości patriotyczno-religijne (Rynek 11 Listopada przed 

Pomnikiem Niepodległości); niedziela: III Bieg Niepodległości – bieg główny, godz. 12.00; 

bieg dla roczników 2007 i młodszych: długość trasy ~500 m, godz. 11.30; bieg dla roczników 

2006 i starszych – długość trasy 1 km, godz. 11.45); 

- współorganizacja I morsowania z Choroszczańską Grupą Morsów „Mroźne Stwory” 

(Kominowe Bajoro, 19.11.2017, godz. 14.00). 

 
 

Ad. 21 – 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Choroszczy Beata Jeżerys przedstawiła informację 

o swoich działaniach w okresie międzysesyjnym (w załączeniu), które dotyczyły m.in. 

uczestniczenia w uroczystościach organizowanych przez stowarzyszenia, Urząd Miejski, 

spotkaniach na terenie gminy, oraz przyjmowania interesantów podczas cotygodniowego 

dyżuru. 

        (informacja w załączeniu) 

Ad. 22 – 

Interpelacje i wnioski zgłosili: 

Radna Wioletta Kowieska zgłosiła następujące sprawy: 

1) poprosiła o „załatanie dziury” między zakrętami w Klepaczach na wysokości ul. 

Spokojnej, 

2) zgłosiła pisemną interpelację w sprawie budowy kanalizacji w ramach aglomeracji 

Turośń Kościelna, 

3) zgłosiła pisemną interpelację w sprawie naprawy ul. Spokojnej i ul. Cichej  

w Klepaczach. 

(interpelacje w załączeniu) 

Radny Piotr Waczyński poprosił aby dyrektor M-GCKiS w Choroszczy odniósł się do 

przeniesienia terminu organizacji 2 najważniejszych imprez w Choroszczy: Dni Choroszczy i 

Jarmarku Dominikańskiego. 

Radny Jacek Dąbrowski zaprosił na IV edycję Gminnego Turnieju Oldbojów w Futsalu, która 

odbędzie się 19.11.2017 r. 
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Radny Piotr Dojlida zgłosił następujące sprawy: 

1) wyrównać ul. Polną i Myśliwską w Klepaczach, 

2) jeszcze przed zimą uzupełnić ubytki w asfalcie na pętli autobusowej w Klepaczach. 

 

Radny Marian Kosakowski poprosił o wyrównanie wału nasypowego 

(przeciwpowodziowego) pomiędzy Izbiszczami, a Kolonią Topilec. 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że jest zakaz wjazdu i równania na tego typu 

obiektach. 

Radny Antoni Bogdan zgłosił następujące kwestie: 

1) czy jest szansa na „powalczenie” o grunty Poczty Polskiej leżące w Choroszczy w 

kierunku Żółtek, aby wróciły w poczet majątku Gminy, 

2) na ul. Sienkiewicza naprzeciwko bloku 27A są do uporządkowania krzaki i zwisające 

gałęzie, 

3) prośba o wyjaśnienie i interwencję w sprawie odbierania zużytych opon (w tej chwili 

ok. 17) składowanych na placu gminnym przy ul. Mickiewicza, 

4) zwrócił uwagę, że w Sienkiewiczach przy rz. Horodnianka powinien być przepust 

ponieważ zachodzi obawa o zalewanie ścieżki wodą z rowu, 

5) kiedy znikną przewody elektryczne nad stawem w Choroszczy, 

6) „ruszyć” temat odbudowy mostu w Kruszewie, będą zgłaszać ten temat na Radzie 

Powiatu więc chcieliby poznać opinię Burmistrza. 

 

Przemysław Waczyński dyrektor M-G CKiS w Choroszczy przedstawił prezentację 

mulltimedialną nt. działalności Centrum Kultury (kultura, sport, edukacja kulturalna, 

tworzenie wydarzeń). Spot promocyjny dostępny jest na stronach i profilach CK. Dzięki temu 

kontaktują się z mieszkańcami i współpracują z nimi przy tworzeniu wydarzeń np. wyjazdów 

do opery, na imprezy sportowe, robią takie przedsięwzięcia jak Dni Ogórka w Kruszewie (18-

ty raz). Stawia też na to, aby kalendarz imprez kulturalnych również tworzyć z mieszkańcami, 

wystosowali również taką propozycję do radnych odnośnie współpracy.  Odpowiadając na 

pytanie radnego odnośnie przesunięcia terminu najważniejszych imprez przypomniał, że Dni 

Choroszczy od 1982 r. organizowane były w listopadzie, czerwcu – w tej chwili w ostatni 

weekend czerwca. Chcemy przenieść tą imprezę na 7-10 czerwca, aby była dobra  

i uwzględniała wiele atrakcji z uwagi na położenie blisko Białegostoku, z którym nie możemy 

konkurować pod względem imprez i środków budżetowych. Jarmark Dominikański, jako 

główna impreza w Choroszczy, proponuje przenieść na pierwszą niedzielę sierpnia bo mamy 

konkurencję w postaci Dni Chleba w Ciechanowcu, a w Białymstoku 3-dniowego jarmarku 

rzemiosła – na które pojadą wystawcy bo jest tam więcej osób, a mamy problem z ich 

pozyskiwaniem. Natomiast przeniesienie imprezy w okolice 15 sierpnia, kiedy jest długi 

weekend (więc wyjazdy w celu odpoczynku), robi się więcej imprez, ceny artystów również 

rosną - nie jest dobrym rozwiązaniem. Żeby uatrakcyjnić Jarmark o wesołe miasteczko 

również wskazane jest przeniesienie terminu bo jest ich za mało. Więcej ludzi, więcej 

wystawców więc może poprawić się również finansowanie Jarmarku o środki od sponsorów. 

Dlatego, po długich dyskusjach, zdecydowali się na przeniesienie terminów tych dwóch 

imprez, aby ułatwić do nich dostęp dla mieszkańców, uatrakcyjnić dzięki łatwiejszemu 

dostępowi do artystów i innych atrakcji. 
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Burmistrz Robert Wardziński odpowiadając na poruszone kwestie, wyjaśnił, że: 

1) wspólny projekt z gminą Turośń Kościelna został już złożony, z naszej strony są 

zgłoszone 3 ulice: Myśliwska, część Polnej i Turczyn, 

2) odnośnie równania: w tej chwili naprawiane są drogi nieprzejezdne oraz po których 

jeżdżą autobusy, w tym dowożące dzieci do szkół; z uwagi na pogodę musimy często 

wracać po tygodniu na te same drogi – stąd opóźnienia, 

3) temat Poczty Polskiej nie dotyczy gminy gdyż został zawarty akt notarialny i jest 

nowy właściciel; jest szansa, że centrum logistyczne Poczty jednak powstanie tylko  

w mniejszym zakresie, 

4) teren przy bloku ul. Sienkiewicza 27A należy do mieszkańców (wspólnota 

mieszkaniowa) lub do Szpitala, więc nie może angażować tu publicznych środków, 

5) sprawa opon jest do wyjaśnienia, bo powinny być zabrane, 

6) kable nad stawem chyba już zniknęły, został tylko słup – na najbliższe „morsowanie” 

na pewno ich nie będzie, 

7) ścieżka rowerowa w Sienkiewiczach: przepust nie jest potrzebny, ponieważ tam jest 

odprowadzenie wody tylko są zachowane poziomy wody by rz. Horodnianka nie 

zasilała rowu – chcemy by woda z rowu zasilała rzekę, 

8) temat „zerwanego mostu” jest jak najbardziej do kontynuacji rozmów pomiędzy 

zainteresowanymi powiatami, ponieważ jest to teren do zagospodarowania. 

Następnie Burmistrz poinformował, że Powiatowy Lekarz Weterynarii zwrócił się  

z propozycją przeprowadzenia szkolenia nt. przepisów dotyczących afrykańskiego pomoru 

świń (ASF) – prośba do sołtysów o sygnały w tej sprawie. 

Na zakończenie Burmistrz przedstawił wizualizację multimedialną zagospodarowania Rynku 

11-go Listopada w Choroszczy. 

 

Radny Jan Czarniecki poprosił o podanie: ile podatku i jakiego rodzaju płaci „Biedronka” ,  

a ile polska sieć sklepów  „Arhelan”, mające swoje sklepy przy ul. Sienkiewicza  

w Choroszczy. Chodzi o to, by przedsiębiorcy polscy mogli jak najlepiej i najwięcej 

inwestować i nie byli gnębieni. Trzeba, jego zdaniem, walczyć, by podatki zostały w Polsce  

i nie były odprowadzane poza kraj. 

Radny Jan Perkowski zgłosił prośbę o interwencję na drodze do Sienkiewicz, na której 

kondycja emulsji ucierpiała na skutek prac ciężkiego sprzętu przy budowie ścieżki 

rowerowej. 

 

Ad. 23 – 

Andrzej Łukaszewicz sołtys wsi Sienkiewicze poruszył następujące sprawy: 

1) przy wyjeździe na Sz. Kruszewską są za wysokie krawężniki, które zmuszają 

rowerzystów do zatrzymania się, 

2) przypomniał, że z sołectwa był wniosek o zrobienie drogi przez Sienkiewicze (tam 

gdzie jest źródełko) – nic nie zrobiono,  a woda cały czas przerywa drogę. 

 

Burmistrz Robert Wardziński przypomniał, że krawężniki były przed zrobieniem ścieżki 

rowerowej i nie były przebudowywane - zastrzeżenia rowerzystów nie mają więc 

uzasadnienia. 
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Odnośnie drogi we wskazanym miejscu wyjaśnił, że nie jest łatwo zrobić tam drogę, bo 

chodzi o stosunki wodne związane ze źródełkiem – woda nie zniknie. Jesteśmy na etapie 

pozyskiwania pozwolenia wodnoprawnego i zgody właścicieli na położenie rur. 

 

 

Ad. 24 – 

Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji, Przewodnicząca Rady p. Beata Jeżerys 

ogłosiła zakończenie obrad XXX Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

    Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz    Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

      

    mgr Beata Marlena Jeżerys 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


